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Warmte winnen uit kunstgras? 
Heel Nederland kijkt naar Zwols 
experiment 

Het ‘Zwolse’ experiment om warmte op te wekken uit kunstgras kan op veel 

belangstelling rekenen. Deze week werden de eerste, bemoedigende, resultaten 

gepresenteerd bij voetbalvereniging Be Quick’28. 
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Enschede, Eindhoven, Harderwijk, Nijmegen, Bunschoten: uit alle hoeken 

van het land tonen gemeenten interesse in een experiment dat momenteel 

in Zwolle plaatsvindt. Ook het ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en 

Sport is dinsdag van de partij als in de kantine van Be Quick’28 een 

presentatie wordt gegeven over het zogeheten collectorveld. 

Een experiment waarbij een kunstgrasveld als boiler wordt gebruikt om 

bijvoorbeeld omliggende huizen en het voetbalcomplex te verwarmen. 



Bijkomend voordeel: door warmte aan het kunstgras te onttrekken, worden 

de speelmatten in de zomer minder warm en gaan ze langer mee (minder 

slijtage). Bovendien zie je deze ondergrondse energie-opwekker niet, in 

tegenstelling tot windmolens en zonneparken, en wordt schaarse ruimte 

beter gebruikt. 

Slagen om de arm 

Reikhalzend werd daarom uitgekeken naar de eerste resultaten van de 

praktijktest die vorige maand begon op een kwart veld bij Be Quick’28. Uit 

door TNO doorberekende laboratoriummetingen blijkt dat één veld op 

jaarbasis energie levert die vergelijkbaar is aan 200.000 kuub gas en 

ruwweg 160 huishoudens. 

De praktijktest bevestigt dit, al zijn er nog genoeg slagen om de arm. Het 

via het veld verwarmde water is niet direct bruikbaar en moet verder op 

temperatuur worden gebracht, waardoor een warmtepomp die draait op 

groene energie, nodig lijkt. Zo moet tapwater volgens wettelijke normen 70 

graden zijn om bacteriën te doden. 

Direct gebruik heeft bovendien grote voordelen ten opzichte van opslaan. Is 

de infrastructuur daartoe geschikt, vanuit welke hoek (klant) komt de 

warmtevraag, wie wordt eigenaar? Ligt er een warmtenet in de buurt? Zo 

zijn er tal van voorwaarden verbonden aan het initiatief. 

Puzzelstukje 

Dit potentiële puzzelstukje van de energietransitie staat kortom nog in de 

kinderschoenen. Al ziet Zwols wethouder Arjan Spaans (energie), die de 

opening verrichtte, het collectorveld er wel van komen. ,,De zomers zijn 

veel langer en heter, dus dat zie ik wel vliegen. Het is niet de ultieme 

oplossing, maar levert een bijdrage. Hier ligt een groot parkeerterrein naast. 

Daar zou prima een overkapping kunnen komen die je vol legt met 

zonnepanelen, zodat je én stroom én warmte genereert, dan kun je dit soort 

clubgebouwen zelfvoorzienend maken.” 



Jeroen Oosthof, die zich namens de gemeente Zwolle bezig houdt met 

deze proef, sluit zich daarbij aan. ,,Uiteindelijk moeten de opbrengsten 

dusdanig zijn dat je er een businesscase van kunt maken, want het geld 

moet natuurlijk worden terugverdiend. Het zou maar zo kunnen dat dit een 

vlucht gaat nemen. We staan nu aan het begin, gaan een heel jaar meten, 

lastig te benoemen wanneer het echt zover is. En het gaat niet alleen om 

de warmtevraag, je moet natuurlijk ook op velden kunnen blijven spelen en 

ze onderhouden. Maar we lopen als Zwolle hierin voorop.” 

De proef vloeit voort uit een initiatief van de provincie Overijssel. Die 

daagde bedrijven uit met innovatieve oplossingen te komen voor de 

energietransitie. Bij zowel Be Quick’28 als SV Zwolle is vervolgens een 

collectorveld neergelegd door verschillende bedrijfscombinaties. Het veld 

op sportcomplex Marslanden wordt ingezet om het naastgelegen complex 

van revalidatiecentrum De Vogellanden te voorzien van duurzame warmte 

en van het aardgas te gaan. 

Zonnepanelen 

Winterswijk hint tijdens de bijeenkomst op gebruik van een collectorveld om 

een nabij liggen zwembad te verwarmen en Eindhoven denkt aan koppeling 

met een warmte-koudeopslag (WKO). 

John Dindels van de gemeente Nijmegen: ,,Ik zag dit voorbij komen en met 

mijn leidinggevende besproken in hoeverre dit bij ons toepasbaar is. We 

hebben behoorlijk wat kunstgrasvelden liggen die de komende jaren 

vervangen gaan worden, je wilt de ontwikkelingen in de gaten houden. De 

kosten-baten analyse is op dit moment nog niet helemaal helder. Of deze 

presentatie te vroeg is belegd? Ik denk het niet, ze laten wel zien wat de 

mogelijkheden zijn. En het heeft best kans van slagen. Kijk naar 

zonnepanelen, die liggen nu ook overal.” 

 


